
Svar på skriftligt spörsmål SSS 418/2017 rd

Svar på skriftligt spörsmål om allokeringen av punktskatten på läske-
drycker

Till riksdagens talman

I det syfte som anges i 27 § i riksdagens arbetsordning har Ni, Ärade talman, till den minister
som saken gäller översänt följande skriftliga spörsmål SS 418/2017 rd undertecknat av riksdags-
ledamot Markku Rossi /cent m.fl.:

Tänker regeringen slopa den rådande punktskatten på förpackat vatten eller saftkon-
centrat eller ändra grunden för beräkningen av punktskatten på saftkoncentrat så att den
endast gäller för koncentrat?

Som svar på detta spörsmål anför jag följande:

Punktskatten på läskedrycker Läskedrycksaccisen är en nationell tullpositionsbaserad punkt-
skatt, vars mål i första hand är statsfinansiella. Med undantag för mjölk och vegetabiliska mjölk-
liknande drycker omfattar skattebasen på det stora hela alla alkoholfria drickfärdiga drycker
såsom läskedrycker, mineralvatten och annat vatten på flaska, olika safter, grönsaks- och frukt-
drycker samt koncentrat som används för tillverkning av safter. Punktskatten på läskedrycker
styr också konsumtionen utifrån hälsoaspekter, eftersom skatten är indelad i två klasser bero-
ende på sockerhalten.

Enligt de allmänna beskattningsprinciperna ska beskattningen vara jämlik, och grunderna för
påförandet av skatt ska vara enhetliga. Därför ska också drycker som säljs i olika former be-
handlas jämlikt ur ett skatteperspektiv. Enligt lagen om punktskatt på läskedrycker påförs
punktskatten på basis av den slutliga mängden dryck, vilket innebär att alla produkter som ingår
i skattebasen behandlas jämlikt.

På drycker såsom saftkoncentrat som späds ut påförs skatt enligt lagen om punktskatt på läske-
drycker utifrån den mängd dryck som koncentratet ger, så att koncentrat beskattas utifrån lika-
dana grunder som produkter som är avsedda att drickas som sådana. Syftet med beskattningsför-
farandet är att säkerställa en enhetlig beskattning av alla läskedrycker som ingår i skattebasen.

Eftersom huvudsyftet med lagen om punktskatt på läskedrycker är statsekonomisk är det ända-
målsenligt att bevara en så bred skattebas som möjligt så att den på ett heltäckande sätt omfattar
alla produkter som räknas som läskedrycker. Dessutom ska bestämmelserna i fördraget om
Europeiska unionens funktionssätt och EU-rättens principer beaktas även om det är fråga om en
nationell skatt. I synnerhet icke-diskrimineringsprincipen och bestämmelserna om statsunder-
stöd är viktiga. Klagomål på statligt stöd har lämnats in till kommissionen när det gäller skatte-
basen för läskedrycker, enligt vilket den nuvarande skatten anses behandla olika drycker one-
utralt, eftersom mjölkbaserade drycker inte omfattas av skatten. Ärendet behandlas fortfarande.
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Det är inte motiverat att minska skattebasen så att olika vatten som säljs på flaska befrias från
skatt eller så att koncentrat beskattas på annat sätt än andra läskedrycker. Tvärtom är det viktigt
att bevara en omfattande och enhetlig skattebas för läskedrycker även med tanke på regleringen
av statligt stöd.

Helsingfors 27.10.2017

Finansminister Petteri Orpo


